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Protokół Nr LXV/2024
z LXV sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim,

która odbyła się w dniu 28 lutego 2024 r.
w godzinach od 10:00 do 13:20.

Sesja Rady Miejskiej odbyła się w sali im. L. Prądzyńskiego w Urzędzie Miejskim w
Sępólnie Krajeńskim ul. Tadeusza Kościuszki 11.

Sesja nagrywana przy użyciu systemu elektronicznego.

Ad. 1. Otwarcie sesji

Otwarcia LXV sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dokonal Pan Franciszek
Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej.

Poinformował, że sesja będzie utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i
dżwięk. Nagrania z sesji są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej, na
stronie internetowej gminy oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty. Administratorem
danych osobowych jest Burmistrz Sępólna Krajeńskiego. Pełną klauzulę informacyjną
dotyczącą nagrywania i transmisji sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim można
zna1ezc na stronie internetowej Gminy Sępólno Krajeńskie w zakładce Rada Miejska
oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Sępólno Krajeńskie zakładka-
Rada Miejska - transmisja z sesji Rady Miejskiej oraz na drzwiach wejściowych na
posiedzenie sesji.

Następnie Przewodnirzący RM przywitał :

- radnych Rady Miejskiej,
- Pana Marka Charta Przewodniczącego Rady Powiatu,
- Pana Waldemara Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Panią Annę Buchwald Skarbnika Gminy,
- dyrektorów jednostek organizacyjnych,
- kierowników Referatów Urzędu Miejskiego,
- Pa?na Pawła Zawadę Komendanta Powiatowego Policji,
- Pana brygadiera Dariusza Chylewskiego Zastępcę Komendanta Powiatowego

Pa?ństwowej Stra?$ Pożarnej,
- Pana Tobiasza Świniarskiego Prezesa Gminnego Związku Ochotniczych Stra?0

Pożarnych RP,
- Pana Artura Żychskiego Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy,
- Panie i Panów sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli,
- media oraz wszystkich pozostalych obecnych na sesji, a także tych oglądających
w mediach, szczególnie mieszkańców Gminy Sępólno Krajeńskie.

Lista obecności Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli z Gminy Sępólno
Krajeńskie stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Lista obecności pracowników Urzędu Miejskiego, zaproszonych gości, pracowników
jednostek organizacyjnych oraz pozostalych osób uczestniczących w sesji RM stanowi
załącznik nr 2 do protokołu.

a) stwierdzenie quorum,

Przewodniczący RM stw'erdził, że na 15 radnych obecnych jest
quorum, przy którym Rada Miejska w Sępólnie Krajeńskim
i podejmować prawomocne uchwały.

15 co stanowi

może obradować
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Lista radnych RM biorących udział w sesji stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

b) przedstawienie porządku obrad,

Przewodniczący RM poinformował, że porządek obrad radni otrzyrnali wraz
z zawiadomieniem o sesji.

Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chciałaby zko0c wniosek o zmia?nę porządku
obrad.

Wobec tego, że nikt nie zło0ł wniosku o zmianę porządku obrad, Przewodniczący RM
odczytał porządek obrad.

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji:
a) stwierdzenie quorum,
b) przedstawienie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z LXIV sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z dzialalności w okresie między
sesjarni, w tym z wykonania uchwal Rady Miejskiej.

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w ola'esie między
sesjami.

5. Sldadanie interpelacji i zapytań przez radnych.

6. Wolne wnioski i informacje.

7. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Sępólno
Krajeńskie - wystąpienia przedstawicieli:

a) Komendy Powiatowej Policji w Sępólnie Krajeńskim,
- dyskusja.

b) Komendy Powiatowej Państwowej 8tra?0 Pożarnej w Sępólnie Krajeńskim,
- dyskusja.

c) Zarządu Oddzialu Gminnego Związku Ochotniczych Stra?$ Pożarnych RP
w Sępólnie Krajeńskim,
- dyskusja.

d) Prokuratury Rejonowej w Tucholi,
- dyskusja.

8. Informacja Powiatowego Urzędu Pracy o stanie bezrobocia na terenie Gminy
Sępólno Krajeńskie.

9. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie,
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b) zmieniająca uchwałę w spraw'e uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2024 rok,

c) udzielenia dotacji dla Powiatu Sępoleńskiego,

d) zmieniająca uchwałę w sprawie diet i zwrotu kosztów podró$ służbowych
przysługujących radnym oraz diet przysługujących przewodniczącyrn orga?nów
wykonawczych jednostek pomocniczych,

e) wyra?żenia zgody na dzierżawę na okres 5 lat oraz odstąpienie od
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej
położonej w miejscowości Skarpa, grn. Sępólno Krajeńskie,

f) ustanowienia prograrnu osłonowego w zakresie pomocy w formie posiłku
realizowanego w rarnach wieloletniego rządowego prograrnu ,,Posiłek w szkole
i w domu" na lata 2024-2028,

g) utworzenia jednostki budżetowej Centrum Usług Społecznych w Sępólnie
Krajeńskim poprzez przeksztalcenie Ośrodka Pomocy Społecznej w Sępólnie
Krajeńskim oraz nadania statutu Centrum Usług Społecznych w Sępólnie
Krajeńskim.

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje Przewodniczącego Rady
o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na interpelacje i zapytania
zgłoszone na poprzedniej sesji.

11 .Odpowiedzi na wolne wnioski.

12. Zakończenie sesji.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdzil źe Rada Miejska będzie obradowala według
przedstawionego porządku obrad.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z LXIV sesji Rady Miejskiej w 8ępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM poinformował, że protokół wyłożony był do wglądu w biurze Rady
Miejskiej oraz przesłany radnym za pomocą poczty elektronicznej. Następnie zapytał
radnych o pytania do protokołu.

Pytań do protokołu nie było, w związku z powyższym Przewodniczący RM zarządził
głosowanie oraz poprosil aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Protokół z LXIV sesji Rady Miejskiej został przyjęty następującymi głosami:

za- 15 radnych, przeciw- O radnych, wstrzymalo się- O radnych
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 3. 8prawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej.
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Przewodniczący RM poinformował, że sprawozdanie zostało przesłane za pomocą
poczty elektronicznej.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przedsta'w'ł sprawozdanie z działalności między
sesjarni RM tj. od dnia 1 lutego 2024 roku do dnia 28 lutego 2024 roku. Podczas
przedstawiania informacji z dnia 5 lutego 2024 r. poinformował, że w zakresie
pełnienia funkcji inspektora nadzoru jest błąd dotyczący firmy PRO INVEST. Ponadto
uzupełnił informację z dnia 19 lutego 2024 roku dotyczącą spotkania
zorganizowanego przez Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego z
sarnorządowca?rni i rolnikarni w sprawie sytuacji w rolnictwie. Wskazal, że
reprezentowal Gminę Sępólno Krajeńskie. Spotkanie dotyczyło spraw związanych z
rolnictwem i polityki rolnej na lata przyszłe. Nadmienil że zostalo ustalone aby podjąć
uchwałę dotyczącą zatrzymania Zielonego Ładu i zatrzymania napływu produktów
rolnych, które wpływają do Polski. Odniósł się również do informacji z dnia 20 lutego
2024r. dotyczącej spotkania z przedstawicielami Santinwest. Wskazal, że widać ju?ź
dzisiaj jak mocno teren w Piasecznie się zabudowuje. Firma planuje kolejne realizacje
budynków na tyrn obszarze. Następnie wskazał, że w dniu 26 lutego podczas
nadzwyczajnego posiedzenia Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego
przedstawiono uchwałę przygotowaną przez Komisję Rolną Sejmiku w sprawie
sytuacji w rolnictwie. Gmina Sępólno Krajeńskie była tarn reprezentowana poprzez
Konwent Burmistrzów Województwa, gdzie wspólnie z Burmistrzem Nakła i Piotrkowa
Kujawskiego uczestniczył w tej sesji.

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do sprawozdania.

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, która dopytała o
otwarte oferty na budowę windy w Bibliotece dotyczące takiego sarnego kosztu na
roboty budowlane i inspektora nadzoru, czy wynika to z błędu.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego potwierdził, że zaistnial błąd w sprawozdaniu z
działalności.

Nikt więcej nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący RM zarnla'iąl ten punkt i
przeszedł do kolejnego punktu według porządku obrad.

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie
między sesjami.

Pan Franciszek Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
poinformowal, że informacja z dzialalności w okresie między sesjarni zostala
przesłana radnym za pomocą poczty elektronicznej.

Następnie Przewodniczący RM odczytal w/wym. informację oraz informację o ilości
posiedzeń komisji RM.

Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do informacji.

Pytań nie było, wobec tego Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do
kolejnego punktu.

Ad. 5. Składanie interpelacji i zapytań przez radnych.
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Przewodniczący RM poinformowai że między sesjami nie została założona żadna
interpelacja ani zapytanie. Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zło0c
interpelację lub zapytanie to prosi o jej odczytanie i złożenie na jego ręce.

Caos zabrała radna RM Mariola Turek, która w imieniu Klubu Radnych Radni
Mieszkajicom odczytala pismo zaadresowana do Pana Przewodniczącego Rady
Miejskiej oraz Radnych dotyczące uchwalenia apelu lub uchwaly popierającej strajk
rolników.

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Głos zabral radny RM Robert Sieg, który zlozyl zapytanie w sprawie wniosku
dotyczącego budowy ścieżki pieszo-rowerowej wzdłuż drogi wojewódzkiej DW 241 w
miejscowości Zboże obejmującej kilkusetmetrowy odcinek od końca wsi do
skrzyżowania z drogą gminną przy Kościele.

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął ten punkt porządku
obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad.6. Wolne wnioski i informacje.

Przewodniczący RM otvvorz;5rł ten punkt porządku obrad.

Caos zabrał radny RM Leszek Kąkol, który wskazal, że w zasobach jest wiele starych
budynków, które znajdują się na ulicy Hallera, Placu Wolności oraz w centrum miasta
i stanowią szpecący element miasta. Jest kilkanaście starych budynków o ogromnych
walorach historycznych, które niszczeją na naszych oczach, dając wrażenie braku
zainteresowania nimi i niewystarczającej chęci ich restaurowania. Nadmienił, że
problem jest złożony, poniewa?ż obowiązek zadbania o nieruchomość, także tą
zabytkową le$ po stronie właściciela obiektu. Dodał, że wspólnoty mieszkaniowe nie
mają pieniędzy na odnowienie tych budynków, gdyż te budynki zarnieszkują osoby
biedne i emeryci, a fundusz remontowy wystarcza na przeglądy i opłaty. Następnie
zapytał, czy ze względu na brak środków finansowych marny się biernie przyglądać
ich upadkow' i ruinie, gdyż za kilka lat nie będzie czego remontować. Pan radny zło$ł
wniosek o utworzenie jakiegoś funduszu, który pozwoliłby na odnowienie chociażby
jednego zabytkowego budynku rocznie. Dodal także, że Plac Wolności i starówka to
nasza wizytówka, na której odbywają się uroczystości państwowe i kulturalne w
naszym mieŚcie.

Głos zabrała wiceprzewodnicząca RM Jadwiga Bukolt, która zło$ła wniosek w
sprawie usytuowania przejścia dla pieszych na wysokości ,,Pepco". Wyjaśniła, że
ludzie przechodzą tarn przez jezdnię do ,,Rossmanna", czy też do ,,KiK". Dodała, ze
ostatnio powstał tam ,,Jysk" oraz wiele innych marketów.

Głos zabral radny RM Zdzisław Szwarc, który zapytał Burmistrza Sępólna
Krajeńskiego, że calkiem poważnie rolnicy pytają, czy grnina jest przygotowana na
odbiór zboża od rolników w zarnian za wymiar podatku rolnego, w związku z trudną
sytuacją w rolnictwie.

Głos zabrała radna RM Ma?riola Turek, która w nawiązaniu do udzielonej odpowiedzi
dla Pani Doktor Przewoskiej z ,,Doktóra" dotyczącej miejsc parkingowych dla osób
niepełnosprawnych pow'edziała, że wskazano miejsce przy ulicy Jeziornej.
Przypomniala, że na jednym z zebrań Osiedla Nr 1 wpłynął wniosek o wykup
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nieruchomości tuż przy ,,Doktórze". W związku z powyższym zapytała, czy nie można
właśnie otworzyć tej bramy i udostępnić tego terenu, jeż,eli jest on gminny?

Następnie radna RM Mariola Turek stwierdziła, że po wysłuchaniu wszystkich
sprawozdań z jednostek nasunęły się pewne wnioski w ostatnim czasie, poniewa?ż
takie ,,wypasione" sprawozdanie było z Opieki Społecznej z Sępólna Krajeńskiego. W
związku z tym zapytała, czy przygotowywał to pracownik Opieki, czy było to zlecone
na zewnątrz oraz ile to kosztowało, bo głos, który tarn był, nie był to głos pracownika
OPSu.

Głos zabra?ł radny RM Zdzisław Grzeca, który skierował pytanie do Pana Burmistrza,
poniewa?ż dochodzą słuchy, że nasza obwodnica będzie wycofana, w związku z tym
zapytał, czy jest to prawda.

Przewodniczący RM przypomnial, że jutro tj. 29 lutego 2024 roku radny RM zgodnie
z ustawą o samorządzie grninnyrn zobowiązany jest zko0ć oświadczenie majątkowe
na dwa miesiące przed upływem kadencji. Oświadczanie majątkowe składane jest w
dwóch egzemplarzach w kopercie, w sekretariacie UM, który czynny jest od 7,30 do
15,30. 0świadczenie podpisane z datą 29 lutego 2024 r. i strony zaparafowane.

Następnie Przewodniczący RM stwierdził, że radny jest zobowiązany zło,?ć jeszcze
drugie oświadczenie majątkowe wraz z kopią zeznania o wysokości osiągniętego
dochodu w roku podatkowym (PIT) za rok poprzedni i jego korektą w dwóch
egzemplarzach do 30 kw'etnia wg stanu na dzień 31 grudnia 2023 roku.

Ponadto poinformował, że do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przekazał skargi,
anonimy na dzialalność Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 1 w Sępólnie Krajeńskim.

Po przekazaniu powyższych informacji Przewodniczący RM zarnknąl ten punkt
porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 7. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy
Sępólno Krajeńskie:

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformowa?ł, że wszystkie informacje związane z tym
punktem porządku obrad radni otrzymali w materiałach sesyjnych.

a) Komendy Powiatowej Policji w Sępólnie Krajeńskim

Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu

Pan insp. Paweł Zawada Komendant Powiatowy Policji w Sępólnie Krajeńskim
przedstawił najważniejsze informacje o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego
na terenie Miasta i Gminy Sępólno Krajeńskie w okresie styczeń- grudzień 2023 rok.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Głos zabrala wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, która wyjaśniła, że
są zauważalne akty wandalizmu na placach zabaw, a szczególnie na placu zabaw, na
Osiedlu Jana Pawła II. Dodała, że są takie przypadki, że w jednym dniu jest to
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zrobione, a na drugi dzień brarnka, czy to siatka są rozwalone. W związku z tym
poprosiła o częstsze wysyłanie patroli.

Głos zabral radny RM Leszek Kąkol, który stwierdził że w policji brakuje 13 tysięcy
etatów. Wskazał, że pokusił się sprawdzić, co jest przyczyną, że tak dużo ludzi brakuje
w policji. Sprawdził ile zarabiają policjanci początkujący w Stanach, Wielkiej Brytanii
i w Niemczech. Ka?żdy policjant tam początkujący zarabia 200% pensji policjanta
biurowego i to nie świadczy, że policjant biurowy w Polsce zarabia za dużo, lecz czemu
policjant początkujący zarabia tak mało. Średnia pensja policjanta początkującego
podana przez Pana Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji to 3 900,00 zł na
rękę. Stwierdzil że jest to prawie najniższa krajowa i jeżeli w policji nie zacznie się
płacić konkretnie, to do policji nikt nie będzie chciał wstąpić.

Głos zabrala Wiceprzewodnicząca RM Jadwiga Bukolt, która stwierdziła, że cały czas
nurtuje ją problem zaśmiecania ulicy przy markecie ,,Biedronka", bo już w zeszłym
roku o tym wspominała. Wskazala, że teraz te śmieci są nie tylko przy ,,Biedronce",
ale już po drugiej stronie przy ,,Pepco". Przypomniala, że Pan Komendant obiecal, że
dzielnicowy, czy patrole będą zwracali na to uwagę. Nadmieniła, że sarna kilkakrotnie
byyła u kierownika, lecz niestety nic się z tyrn nie dzieje.

Głos zabral radny RM Antoni Dolny, który stwierdził że obecnie odbywają się zebrania
wiejskie. Prosił, aby skierować na te zebrania policję, poniewa?ź może będzie tak, że
obecność policjanta wniesie trochę kultury. Wyjaśnił, że na niektórych zebraniach
wiejskich zabrakło kultury.

W pierwszej kolejności Pan Komendant odniósł się do aktów wandalizmu
wspomnianych przez wiceprzewodniczącą RM Annę Miczko-Gierakowską. Wyjaśnił,
że w miarę swoich możliwości policja stara się kontrolować te miejsca, ale jak można
było zauwa?;?ć tych uszkodzeń mienia jest coraz więcej. W miarę możliwości policja
będzie kierowała patrole w te rejony. Ponadto prosil żeby przy tworzeniu inwestycji,
które gmina realizuje pochylić się nad tematem monitoringu. Dodał, że swego czasu
wskazywał miejsca, gdzie ten monitoring umieścić. Podkreślił, że tarn gdzie jest
monitoring, to zdarzeń jest mniej albo nie ma ich wcale. Pan Komendant stwierdził,
że ma doświadczenie oraz rozmawia z ludźmi z innych miast, że w bardzo krótkim
czasie objęcie miasta monitoringiem doprowadza do tego, że sprawcy są dość szybko
ujawniani oraz nie dochodzi do eskalacji zachowań. Podkreślił, że w podane miejsca
zostaną wysłani policjanci patrolowi, aby akty wandalizmu nie miały tarn miejsca.

Następnie Pan Zawada odniósł się do wypowiedzi radnego RM Leszka Kąkola w
sprawie wakatów i zarobków przez policjantów przyjmowanych do policji. Wyjaśnil
że z tego co słychać to policjanci jak i cała strefa budżetowa w krótkim czasie otrzyrna
podwyżki. Dodał, że sam jest zwolennikiem tego, żeby policjanci przychodzący do
pracy i ci pełniący służbę patrolową, czy w ogóle w służbie w policji otrzymywali więcej
pieniędzy, ponieważ, zachęcać tym można również członków naszego społeczeństwa
do wstąpienia do formacji w policji. Podkreślił, że wakatowosć powoduje mniejsze
możliwości realizacji pewnych zada?ń, a jeżeli chodzi o Sępólno to są kandydaci do
policji i na ten moment wakatowość nie jest jakirnś du$m problemem. W zeszłym
roku było kilka przejść na emeryturę co mialo wpływ na zabezpieczenie
bezpieczeństwa na terenie calego powiatu.

Ponadto Pan Komendant Policji odniósł się do kwestii zaśmiecania wskazaną przez
wiceprzewodniczącą RM Jadwigę Bukolt. Stwierdzil że zwrócą podmiotom uwagę,
ponieważ właściwe zabezpieczenie śmietników lezy po ich stronie. Podkreślił, że
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policja podejmować dzialania właściwe w tym zakresie i takie będą
podejmowane, aby to przestało mieć miejsce.

moze

Następnie Komendant Zawada udzielił odpowiedzi w sprawie skierowania policji na
zebrania wiejskie. Wyjaśnil że policjanci w miarę możliwości starają się byyć na
wszystkich lub na większości spotkań. Dodal że bardzo mu za1ezy, aby policjanci
uczestniczyli w tych zebraniach, bo mają wyznaczone w tym zakresie zadania. Jeżeli
jest to możliwe policjanci uczestniczą w zebraniach sołeckich, poniewa?ż jest to
moment, że można przemówić do większej ilości mieszkańców i przekazać informacje
o zagrożeniach, których w ostatnich latach pojawiło się dużo m.in. o zagrożeniach
w sieci, o metodach oszustw.

Następnie głos zabrał Pan Waldemar Stupałkowski Burmistrz Sępólna Krajeńskiego,
który stwierdził, że co do zasady monitoring poprawia bezpieczeństwo, w każdym
miejscu, nie tylko w miastach i na wsiach ale wszędzie gdzie jest, czego przykładem
jest Sępólno Krajeńskie. Nadmienil że Pan Komendant nie wspomniał, ale miasto jest
juź okarnerowane, np. Plac Wolności, plac kościelny przy kościele, całe targowisko,
skatepark, molo sępoleńskie, ekobaza, czyli tarn gdzie problemy były wskazywane
przez mieszkańców. Dodal, że nowa inwestycja, czyli przedszkole także zostało już
okarnerowane, dlatego słuszna była uwaga, aby pilnować tematu karner przy nowych
inwestycjach. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdził, że okarnerowanie daje
pozytywne rezultaty, bo wielokrotnie policja korzystala z zapisów naszych kamer,
wykrywając w ten sposób sprawców, np. sprawa zdewastowanej choinki świątecznej
na Placu Wolności, uszkodzenia znaków drogowych na Placu Wolności, uszkodzenia
oświetlenia na placu kościelnym, czy też uszkodzenia elewacji na nowym przedszkolu.
Karnery działają, lecz być może jest ich za mało i może warto pomyśleć o instalacji
kamer przy placach zabaw, przy współpracy z zarządarni osiedlowymi czy
samorządarni wiejskimi. Podkreślił, że niestety Sępólno Krajeńskie nie posiada
takiego monitoringu, który jest obsługiwany bezpośrednio i obserwowany przez 24
godziny na dobę. Natomiast są zapisy i zawsze można wrócić do odtworzenia danego
zdarzenia, tak jak udalo znaleź«5 się sprawców, którzy na zastawce na Rzece Sępolence
pozwalali sobie na regulowanie odpływu wody, raz zarnykając dopływ wody, a raz go
otwierając. Ta?kie i inne rzeczy są dzisiaj do wykrycia, dzięki temu, że jakaś ilość
kamer w gminie już jest.

Pan Komendant Policji potwierdzii że monitoring w mieście wielokrotnie przyczynił
się do wykrycia sprawców przestępstw i wykroczeń, kierując podziękowania radnyrn
i Burmistrzowi za bardzo dobrą współpracę. Dodał, że są miejsca, w którch
monitoringu nie ma, a które warto objąć monitoringiem.

Głos zabrał Sołtys Sołectwa Niechorz Pan Lech Powrożnik, który wskazał, że jeżdżąc
do szkoły zawodowej po wnuka dowiedział się, że handlują tarn narkotykami, a widząc
wóz patrolowy wszystko kryją. Dodał, że wóz powinien być nieoznakowany, aby ich
kontrolować.

Pan Zawada Komendant Policji wyjaśnił, że każdy sygnał jest dla policji bardzo wa?żny
w zakresie czynności narkotykowej. Dodał, że informacja od Pana Sołtysa w
najbliższyrn czasie zostanie sprawdzona i rejon ten zostanie objęty właściwym
nadzorem. W przypadku otrzymania takich sygnalów, gdzie takie rzeczy się dzieją
nale$ również dać znać policji. W ramach swoich działań policja rozpoznaje takie
miejsca oraz osoby, które handlem narkotyków na naszym terenie się trudnią.

Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz podziękował za przedstawioną informację
i udzielone odpow'edzi na zadane pytania.
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b) Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej
w Sępólnie Krajeńskim

Informacja stanow' załącznik nr 10 do protokołu.

Pan bryg. Dariusz Chylewski Zastępca Komendanta Powiatowej Pai»stwowe5 Stra?ży
Pożarnej w Sępólnie Krajeńskim przedstawił informację dotyczącą bezpieczeństwa
pożarowego na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie za okres od 1 stycznia 2023 roku do
31 grudnia 2023 roku.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM zarnknąl dyskusję, podziękował za
przedstawioną informację i przeszedł do kolejnego podpunktu.

c) Zarządu Oddzialii Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP
w 8ępólnie Krajeńskim

Informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Wydruk prezentacji stanowią załączniki nr 12 do protokołu.

Druh Tobiasz Świniarski Prezes Zarządu Oddziału Gminnego ZOSP RP w Sępólnie
Krajeńskim przedstawił w prezentacji informację z dzialalności Ochotniczych 8tra?0
Pozarnych w roku 2023 na terenie dzialania Zarządu Oddzialu Gminnego Związku
OSP RP w Sępólnie Krajeńskim.

Podczas przedstawiania prezentacji wyjaśnił, że w roku ubiegłym OSP Komierowo
rozpoczęło prace zwią?zane z rozbudową remizy o jedno stanowisko gara?żowe. Dzięki
determinacji druhów i wsparciu gminy, Pana Burmistrza oraz lokalnych firm udalo
się dobudować gara?ż. Natomiast w lipcu trafił do nich nowoczesny sarnochód
gaśniczy, średniej marki Iveco.

W dalszej części Prezes Zarządu podziękował druhom z OSP Lutówko za aktywność
fizyczną, ponieważ na zawodach organizowanych na szczeblu gminnyrn druhowie
zajęli pierwsze miejsce. Reprezentowali t?e naszą gminę na Turnieju Powiatowej
Piłki Halowej, gdzie zajęli trzecie miejsce.

Ponadto Pan Tobiasz Świnia?rski Prezes Zarządu podziękował Panu Burmistrzowi i
całej Radzie Miejskiej za 5 lat współpracy. Dodał, że ma nadzieje, iż kolejna Rada
będzie dalej tak przychylna druhom naszej gminy i dalej będzie wspierała tak, aby
udało się wymienić dla bezpieczeństwa jeszcze dwa samochody.

Odnosząc się do zapisów dotyczących ekwiwalentu za udział w akcjach Pan Prezes
wskazal, że w 98% druhowie przekazują otrzymany ekw'walent na rzecz danej
jednostki. Ponadto poinformował, że Gmina Sępólno Krajeńskie jest jedyną gminą w
Powiecie Sępoleńskim, która co roku kultywuje realizację strażackiego konkursu
plastycznego, który ma na celu zainteresowanie uczestników ochroną
przecivvpożarovva, poprzez sztukę. W t3m'i miejscu podz-iękowal Panu Dyrektorowi za
zmobilizowanie dyrektorów szkół do udziału w tym konkursie oraz Pani Prezes OSP
Sępólno za przygotowanie takiego konkursu.
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Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM podziękował za przedstawioną
informację. Następnie zamknal dyskusję i przeszedł do kolejnego podpunktu z
porządku obrad.

d) Prokuratura Rejonowa w Tucholi

Przewodniczący RM poinformował, że z uwagi na zaplanowane wcześniej czynności
Prokurator Rejonowy z Tucholi nie będzie uczestniczył w sesji. Wskazal że informacja
będzie stanowiła zalącznik do protokołu i jeżeli będą pytania to zostaną przekazane,
celem udzielenia odpowiedzi.

Informacja stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz punkt
porządku obrad.

Następnie ogłosił 15 minutową przerwę w obradach sesji.

Po zakończonej przerwie Przewodniczący RM wznowił obrady LXV sesji Rady Miejskiej
w Sępólnie Krajeńskim. Poinformował, że w obradach uczestniczy 15 radnych.

Ad.8. Informacja Powiatowego Urzędu Pracy o stanie bezrobocia na terenie
Gminy Sępólno Krajeńskie.

Przewodniczący RM poinformował, że informację radni otrzymali wraz z materiałarni
sesyjnymi.

Pan Artur Żychski Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy przedstaw'ł w prezentacji
informację o stanie bezrobocia na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie.

Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął dyskusję i przeszedł do
kolejnego punktu z porządku obrad.

Ad. 9. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy poinformowała, źe zmiana Wieloletniej
Prognozy Finansowej związana jest z aktualizacją części zadań z załącznika
przedsięwzięć do tej uchwały. Są to przedsięwzięcia dotyczące remontu ulicy
Komierowskiej oraz przebudowy ulicy Stodolnej do wysokości i wielkości
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poprzetargowych. Pani Skarbnik dodala także, że aktualizuje się również dochody i
wydatki do wysokości określonych w uchwale bud?żetowej.

Projekt uchwały zostal przedstawiony na Komisji Budżetu i zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie została przyjęta następującymi głosarni:

15 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LXV/583/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28
lutego 2024r. zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy 8ępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 8ępólno
Krajeńskie na 2024 rok

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwaly radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy poinformowała, że zwiększa się plan dochodów
i wydatków o kwotę 418 783,29 zł. Zmiany te związane są głównie z wprowadzeniem
projektu Erazmus, kolejna edycja realizowana przez Szkołę Podstawową Nr 1 oraz
wprowadzeniem zadania dotyczącego dokumentacji na budowę boiska przy Szkole
Podstawowej w Zbożu oraz dwie dotacje dla powiatu na 73 000 zł na
współfinansowanie wldadu własnego w budowie drogi Wałdowo-Olszewka oraz
budowę chodników w miejscowości Włościbórz. Dodala, że środki te są przesunięte z
wielkości poprzetargowych z remontu ulic Komierowskiej oraz Stodolnej.

Projekt uchwały zostal przedstawiony na Komisji Budżetu i zaopiniowany pozytywanie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2024 rok została przyjęta następującymi głosa?rni:

15 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymalo się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LXV/584/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28
lutego 2024 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy
Sępólno Krajeńskie na 2024 rok stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

Strona 11 z 20



c) udzielenia dotacji dla Powiatu Sępoleńskiego

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy poinformowała, że uchwała dotyczy udzielenia
dotacji dla powiatu:
- 30 tys. zł na dofinansowanie zadania dotyczącego organizacji publicznego
transportu zbiorowego,

- 50 tys. zł na budowę chodnika w miejscowości Włościbórz,
- 73 805,00 zł na dofinansowanie przebudow3ir drogi Waldowo- Olszewka.

Uchwala została przedstawiona na Komisji Budżetu i zaopiniowana pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, ze nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zarnla'iął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie udzielenia dotacji dla Powiatu Sępoleńskiego zostala przyjęta
następującyrni głosarni:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
1 głos nieoddany

W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.
Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

Uchwała Nr LXV/585/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28
lutego 2024 r. w sprawie udzielenia dotacji dla Powiatu Sępoleńskiego stanowi
załącznik nr 20 do protokołu.

d) zmieniająca uchwałę w sprawie diet i zwrotu kosztów podróży
służbowych przysługujących radnym oraz diet przysługujących

przewodniczącym organów wykonawczych jednostek pomocniczych

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwaly radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy poinformowała, że zmiana uchwaly związana
jest z aktualizacją załącznika w związku z rozliczeniem roznoszenia korespondencji
przez sołtysów i przez przewodniczących zarządów osiedli. Dodała, że w załączniku w
wierszu 4, w kolumnie 4 wprowadza się zmianę wynikającą z pomyłki pisarskiej,
kolumna ta stanowi sumę kolumny pierwszej i drugiej i wynosi 500 złotych.

Projekt uchwały został przedstawiony na Komisji Budżetu i został zaopiniowany
pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Głos zabrała radna RM Mariola Turek, która w nawiązaniu do załącznika, w któryrn
wskazane jest, że Osiedle Nr 2 ma stawkę za obsługę mieszkańca a'r 1819 zł zapytała
co takiego Przewodniczący robi na tym Osiedlu, czy tylko on roznosi, a na wsiach się
nie roznosi ?
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Pani Buchwald wyjaśniła, że każdy sołtys ma płacone od ilości roznoszonej
korespondencji tj. 4 złote ustalone w porozumieniu z sołtysami. Dodała, że
Przewodniczący Osiedla Nr 1 ma również taką samą stawkę i zmienia się tylko fakt
obsługi mieszkańców i ilości. Na terenie miasta Przewodniczący obsługuje całe miasto
i taką ilość korespondencji rozniósł, w'ęc taką ma stawkę. Dodala, że każ:dy ma
możliwość roznoszenia i jak widać część sołtysów nie wyra?ża zgody na roznoszenie i
tak sarno Przewodniczący Osiedla Nr 1 nie wyraził na to zgody i jest to kwestia
dobrowolna każdego sołtysa. Podkreśliła, że może roznosić, a nie musi, a stawka jest
dla wszystkich taka sama.

Wobec tego, że nikt w'ęcej nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję
oraz zarządził głosowanie nad projektem uchwały z autopoprawką i poprosił aby
wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwalę w sprawie diet i zwrotu kosztów podrózy słuźbowych
przysługujących radnym oraz diet przysługujących przewodniczącym organów
wykonawczych jednostek pomocniczych z autopoprawką została przyjęta
następującyrni głosarni:

15 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz głosowa?nia imiennego stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LXV/586/2024 Rady Miejskiej w 8ępólnie Krajeńskim z dnia 28
lutego 2024 r. zmieniająca uchwałę w sprawie diet i zwrotu kosztów podróźy
słuźbowych przysługujących radnym oraz diet przysługujących
przewodniczącym organów wykonawczych jednostek pomocniczych stanowi
załącznik nr 22 do protokołu.

e) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres 5 lat oraz odstąpienie od
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości

gruntowej położonej w miejscowości Skarpa, gm. Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwaly radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa odczytał
projekt uchwały.

Projekt uchwaly został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który wskazal że chce skomentować,
poniewa?ż jak składal wniosek to Komisja Gospodarki Komunalnej stwierdziła, że nie
można na więcej lat musi być na 3, to czemu w tym przypadku można na więcej lat?

Pan Dera zapytał, czy ma też odpowiadać za Komisję. Następnie wyjaśnił, że właściciel
działki, którą wykupił obok łącznie z zabytkowyrn dworkiem, wystąpił do gminy o
dzierżawę na okres lat 5 z zamiarem wykupu w przyszłości tej działki. Początkowo
zamierzał na 10 lat, ale póżniej zrezygnowa?ł i chciał na 5 oraz zapowiedział, że
najprawdopodobniej będzie wykupywał tą działkę, ponieważ ,,wcina" się ona w jego

Strona 13 z 20



nieruchomość i ten budynek, który jest posadowiony na tej działce pomoże mu lepiej
zagospodarować teren wokóŁ

Radny RM Zdzisław Grzeca wskazał, że chciał tylko zwrócić uwagę, bo rok temu
informowano, że wydzierżawić można tylko na 3 lata. Dodał, że i tak poprze tą
uchwa?łę.

Wobec tego, że nikt więcej nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję
oraz zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie wyra?żenia zgody na dzierzawę na okres 5 lat oraz odstąpienie od
przetargowego trybu zawarcia umowy dzietżawy nieruchomości gruntowej położonej
w miejscowości Skarpa, gm. Sępólno Krajeńskie została przyjęta następującyrni
głosarni:

15 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LXV/587/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28
lutego 2024 r. w sprawie wyrażenia zgody na dzźerż:awę na okres 5 lat oraz
odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości
gruntowej położonej w miejscowości Skarpa, gm. Sępólno Krajeńskie stanowi
załącznik nr 24 do protokołu.

f) ustanowienia programu osłonowego w zakresie pomocy w formie
posiłku realizowanego w ramach wieloletniego rządowego programu

,,Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Izabela Fróhlke Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Sępólnie Krajeńskim
przestawiła projekt uchwaly.

Projekt uchwal uzyskał pozytywną opinię Komisji Budżetu oraz Komisji Statutowej i
Pomocy Społecznej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie ustanowienia programu osłonowego w zala'esie pomocy w formie
posiłku realizowanego w rarnach wieloletniego rządowego prograrnu ,,Posiłek w szkole
i w domu" na lata 2024-2028 została przyjęta następującymi głosami:

15 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 25 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LXV/588/2024 Rady Miejskiej w 8ępólnie Krajeńskim z dnia 28
lutego 2024 r. w sprawie ustanowienia programu osłonowego w zakresie pomocy
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w formie posiłku realizowanego w ramach wieloletniego rządowego programu
,,Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 stanowi załącznik nr 26 do
protokołu.

g) utworzenia jednostki budżetowej Centrum Usług Społecznych w
Sępólnie Krajeńskim poprzez przekształcenie Ośrodka Pomocy

Społecznej w 8ępólnie Krajeńskim oraz nadania statutu Centrum
Usług 8połecznych w 8ępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformował, źe projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Izabela Fróhlke Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Sępólnie Krajeńskim
przestawiła pro5ekt uchwały.

Projekt uchwały zosta?ł przedstawiony na posiedzeniu Komisji Statutowej i Pomocy
Społecznej Rady Miejskiej i został zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknąl dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie utworzenia jednostki 'budzetowej Centrum Usług Społecznych w
Sępólnie Krajeńskim poprzez przeksztalcenie Ośrodka Pomocy Społecznej w Sępólnie
Krajeńskim oraz nadania statutu Centrum Usług Społecznych w 8ępólnie Krajeńskim
została przyjęta następującyrni głosami:

15 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 27 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LXV/589/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28
lutego 2024r. w sprawie utworzenia jednostki budżetowej Centrum Usług
Społecznych w Sępólnie Krajeńskim poprzez przekształcenie Ośrodka Pomocy
Społecznej w Sępólnie Krajeńskim oraz nadania statutu Centrum Usług
Społecznych w Sępólnie Krajeńskim stanowi za'tącznik nr 28 do protokołu.
Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 10. Odpowiedzi na interpelacji i zapytania oraz informacje
Przewodniczącego Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na

interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji.
Przewodniczący RM otworzył ten punkt porządku obrad.
O głos poprosił Pan Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wskazując, że chciałby się
odnieść do podjętej jednogłośnie uchwały w sprawie utworzenia Centrum Usług
Społecznych od 1 kwietnia w naszej gminie. Stwierdził, że jest to krok milowy w
sytuacji, kiedy Ośrodek Pomocy Społecznej świadczy usługi dla osób potrzebujących,
a Centrum Usług Społecznych będzie świadczyło usługi powszechne. Znacznie
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rozszerzą się usługi, które będą świadczone przez tą instytucję. Będą one rozszerzone
dla wszystkich m.in. będzie można świadczyć usługi w domu, dzięki temu że będzie
można dojechać zakupionym, nowym przystosowanym sarnochodem. Będzie można
korzystać również, z wypożyczalni sprzętu ortopedycznego dla osób
niepełnosprawnych, który będzie dostępny dla wszystkich naszych mieszkańców.
Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdzil że to wszystko nie stałoby się, gdyby nie
bardzo intensywna i mocna praca Pani Dyrektor i całego Ośrodka Pomocy Społecznej,
który sformułowal wniosek, zło,?ł go i wywalczył w konkursie środki finansowe na
realizację tego przedsięwzięcia. Dodal, że Centrum Usług Społecznych jest to bardzo
duże przedsięwzięcie. Były prowadzone negocjacje i dzięki intensywnemu
uczestnictwu Pani Dyrektor oraz osób zaanga?żowanych uda?ło się wywalczyć ponad 7
milionów złotych na utworzenie Centrum Usług Społecznych i wyposa?żenie go w
niezbędne instrumenty, które będą słu,?ły naszym mieszkańcom. W ramach
konkursu na cale Województwo Kujawsko-Pomorskie tylko 7 gmin otrzyrnało takie
wsparcie i wśród tych 7 grnin jest Gmina Sępólno Krajeńskie, która poprzez to
rozwiązanie znacznie polepszy obsługę, świadczenia i usługi dla osób, które są w
znacznej potrzebie. Jeszcze raz podziękował za podjęcie tej uchwaly.

Przewodniczący RM również podziękowal Pani Dyrektor oraz pracownikom za trud i
walkę w utworzenie Centrum Usług Społecznych, które już niedługo będzie
świadczyło poszerzone usługi dla naszych mieszka?ńców.

Następnie poinformował, że nie otrzymał odpowiedzi na interpelacje lub zapytanie,
poniewa?ż nie zostały złożone.

Nikt więcej nie zabrał głosu, w związku z tym zamknął ten punkt i przeszedł do
kolejnego punktu.

Ad. 11. Odpowiedzi na wolne wnioski

Przewodniczący RM otworzyył kolejny punkt porządku obrad i poprosił Pana
Waldemara Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego o udzielenie
odpowiedzi na złożone wnioski lub wyznaczenie do tego odpowiedniego pracownika.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego udzielił wyjaśnień do wniosku złożonego przez
radnego RM Leszka Kąkola w sprawie utworzenia funduszu na odrestaurowanie i
modernizację budownictwa w centrum naszego miasta. Wskazał, że sytuacja jest
skomplikowana, tak jak sarn Pan radny przyznał w swoim wystąpieniu. Wniosek ten
trzeba będzie poddać obradom na poszczególnych komisjach, ale także przygotować.
Przypomniał, że Gmina Sępólno Krajeńskie wszędzie, gdzie jest we wspólnocie to
deklaruje według proporcji własnościowych udział finansowy w odnawianiu, czy
modernizowaniu tego typu obiektów. Stwierdził, że gmina nie posiada 100%
własności w zabudowie śródmiejskiej, dlatego gmina bez zgody wspólnot nie może
niczego tarn robić, ponieważ, są to już prywatni właściciele i często są to osoby starsze,
czy emeryci, gdzie tych środków nie mają. Prawnie sytuacja jest skomplikowana, bo
publiczne pieniądze trzeba będzie przeznaczy«5 na prywatne cele, czyli
odrestaurowanie karnienic i dzisiaj nie można konkretnie na to odpowiedzieć,
poniewa?ż nie w'adomo, czy istnieje jaka?kolwiek formuła, która pozwalałaby
przeznaczyć jakiekolwiek środki z budżetu na odnawiania prywatnych kamienic.
Jeszcze raz podkreślił, że ten wniosek zostanie poddany analizie ale na dzisiaj
odpowiedzi jednoznacznej nie ma.
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Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego udzielił stosownych wyjaśnień do pytania
radnego RM Zdzisława Szwarca, dotyczącego tego, czy gmina jest przygotowana na
odbiór zboża. Podkreślił, źe ani nasza gmina, ani żadna gmina w Polsce nie jest
przygotowana, ponieważ sytuacja jaka jest w rolnictwie nie jest w'ną żadnej gminy w
Polsce. Dodal, ze dlatego rolnicy protestują tam, gdzie pow'nni protestować i gmina
wspiera rolników, co można było usłyszeć podczas przedstawiania sprawozdania
Burmistrza z dzia?łalności, w którym informował, że były podejmowane stosowne
stanowiska i uchwaly, które idą w ślad za protestami rolników, do tych którzy mogą
ten problem rozwiązać.

W następnej kolejności Burmistrz Sępólna Krajeńskiego udzielił wyjaśnień do
wniosku radnej RM Marioli Turek w sprawie miejsca parkingowego przy firmie
,,Doktól'. Przypomniał, ze na poprzedniej ses;3i było wystąpienie Pani Kierownik firmy
,,Doktór" o zwiększenie tych miejsc parkingowych. Wyjaśnił, że gmina wystąpiła do
firmy, która wygrała przetarg i zajmuje się miejsca?rni parkingowymi, wskazując że
chciałaby aby byyły dwa takie miejsca, a chocia?żby jedno powstało na ulicy Jeziornej,
po lewej stronie, gdzie są wyznaczone podłużne miejsca parkingowe i aby to było
praktycznie naprzecivv ośrodka zdrowia. Dodał, że powoduje to pewne trudności,
poniewa?ź osoba niepełnosprawna np. na wózku, będzie musiała przejść przez
przejście dla pieszych i wysepkę, po czym dopiero dotrzeć do ośrodka zdrowia.
Odpowiedź jeszcze nie wpłynęła do Urzędu. Nadmienil że padło równieź pytanie, czy
na tym terenie, gdzie firma ,,Doktór" ma swoją siedzibę można wygospodarować
miejsce postojowe dla osób niepełnosprawnych. Burmistrz Sępólna Krajenskiego
stwierdził, źe jego zdaniem można ale nie jest to teren gminy. Wyjaśnil że widać, że
jest to jedna działka, na której jest budynek, dlatego zostanie to sprawdzone ale jest
tarn wyznaczone miejsce parkingowe dla osób które przyjeżdżają do ośrodka.
Podkreślił, że tam byłoby najbardziej korzystne, bo byłoby pod satnyrni drzwiarni.
Dodał, że zostaje tam praktycznie jeszcze przejazd na dalszą nieruchomossć, gdzie jest
brama, o której mówiła Pani radna.

Ponadto Burmistrz Sępólna Krajeńskiego udzielił objaśnień do zapyta?nia złożonego
przez radnego RM Zdzisława Grzecy, czy obwodnica została wycofana. Wyjaśnił, że
grnina nie posiada takich informacji i nie można tego potwierdzić, wręcz przeciwnie z
ostatnich rozmów, które zostały przeprowadzone z Panem Wojewodą ja?k i z Panem
Dyrektorem Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad wynika, że rozstrzygną
przetarg, który został otwarty. Przetarg ma być rozstrzygnięty jak najszybciej, niestety
są pewne procedury, których trzeba przestrzegać. Dodał, że tak ja?k informował
vvczesnief3, jest jedna bardzo niska oferta, która zostanie wybrana jeżeli się sprawdzi
pod względem formalnym i nie będzie miała żadnych braków. Jednakże oferent będzie
musial udokumentować tzw. rażąco niską cenę. Przypomniał, że środki jakimi
dysponuje Generalna Dyrekcja opiewają na kwotę 170 milionów złotych, natomiast
najniższa oferta wynosi 115 milionów złotych, a najdroższa 205. Procedury są takie,
ze po sprawdzeniu, jeżeli oferent potwierdzi, że w cenie 115 milionów zawarł
wszystkie elementy, które są w kosztorysach, przedmiarach i przewidzia?ł wszystkie
koszty związane z realizacją tego zadania to zostanie ta oferta wybrana.
Głos zabrała radna RM Mariola Turek, która powróciła do tematu miejsca
parkingowego przy Przychodni ,,Doktór". Wyjaśniła, że na zebraniu Osiedla wpłynął
wniosek o wykup tej nieruchomości, który został odrzucony. Dodała, że jak dobrze
koja?rzy był to teren za tą bramą i jest to ra?cze5 teren gminny. Dodała, że prosi o
sprawdzenie tego tematu.
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Ponownie głos zabrał Burmistrz Sępólna Krajeńskiego, który wskazal że rozmowy są
pewnie o dwóch różnych nieruchomościach. Wyjaśnil że jeżeli radni mają dostęp do
internetu to na stronie www. gmina-sępolno.pl jest ikona ,,Infostrada Kujaw i
Pomorza", gdzie po wejściu w tą ikonę pojawia się mapa naszej grniny. Rozszerzając
mapę gminy można wybrać obszar ulicy Jeziornej, gdzie ukazują się dzialki z
granicami. Na mapie widać, ze cały budynek firmy ,,Doktór" plus wjazd do tej bramy,
o której mówiła Pani radna oraz fragment z lewej strony jest to cała jedna działka, na
której stoi ten budynek. Natomiast za bramą jest już całkiem inna nieruchomość i
prawdopodobnie chodziło o stanowisko Zarządu Osiedla do wykupu tej
nieruchomości, ponieważ kiedyś wpłynąl wniosek właściciela nieruchomości, która
również jest na tej działce. Burmistrz wyjaśnił, że mówił o przestrzeni do bramy, gdzie
na wjeżdzie po lewej stronie jest sklep papierniczo-zabawkowy, a budynkiem firmy
,,Doktór". Dodal, że narnalowane jest tam miejsce postojowe i byłoby to najwłaściwsze
miejsce dla osób niepełnosprawnych, bo mają bezpośrednie we?jście do windy lub do
budynku.

Głos zabra?ł Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i
Rolnictwa, który udzielił wyjaśnień do wniosku wiceprzewodniczącej RM Jadwigi
Bukolt. Wskazał, że prawdopodobnie na poprzedniej sesji lub dwie sesje wcześniej,
była przedstawiana odpowiedź Zarządu Dróg Wojewódzkich, która dała gminie
,,zielone światło" do rozpoczęcia działań mających na celu utworzenie tarn przejścia
dla pieszych. Najprawdopodobniej grnina z tego skorzysta i zostanie utworzone tarn
przejście dla pieszych.

Głos zabrała Pani Izabela Fróhlke Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Sępólnie
Krajeńskim, która udzieliła wyjaśnień w sprawie zapytania radnej RM Marioli Turek
o ,,wypasione" sprawozdanie OPS. Pani Dyrektor podziękowała za to pytanie,
ponieważ, ,,wypasione" sprawozdanie to dzieło pracowników Ośrodka Pomocy
Społecznej oraz jej samej. Podziękowala za docenienie tego, bo nigdy nie zdarzyło się,
aby OPS zapłacił jakiejkolwiek firmie za przygotowanie prezentacji. Dodala, że
czasarni OPS prosi o głos do tych prezentacji, ale jest to po koleżeńsku i ka?żdy zna
głos Pana Macieja Bóra, który bardzo często wspomaga OPS przy odczytywaniu
tekstów do sarnej prezentacji. Nadmieniła, że wszystkie projekty pisane przez Ośrodek
Pomocy Społecznej są ich pasją i bardzo dziękuje ludziom, którzy się rozwijają i jest
dumna ze swojego zespołu, poniewa?ż 8-10 osób rocznie podwyższa swoje kwalifikacje
zawodowe, wybierając takie kierunki, które są związane z tyrn, co robią. OPS realizuje
dużo projektów na rzecz społeczności lokalnej. Podziękowała Panu Burmistrzowi za
zauważ,enie tego, poniewa;ż jest to w'ele nocy i dni wolnych, kiedy piszą te projekty i
wspólnie z zespołem je wprowadza. Dodała, że asystent osobisty osoby
niepełnosprawnej, była to ciężka praca, udało się zdobyć 1700 000,00 zł, a?ż 60 osób
objętych jest asystentem osobistym osoby niepełnosprawnej i to jest coś co OPS robi
sarn, nie zlecając tego nikomu i nikt w OPS-ie nie zarobił złotówki. Podkreśliła, że
kolejną usługą dla naszych mieszkańców jest opieka wytchnieniowa, a w ramach
Centrum Usług Społecznych będzie zakup samochodu, wszystko będzie w 100%
dofinansowane z Urzędu Marszałkowskiego. St'w'erdziła, że jest to ogromny szacunek
dla pracowników Ośrodka Pomocy Społecznej i jej nieprzespane noce, bo kocha to co
robi i zna problemy środowiska lokalnego. Dodała, że są zdiagnozowane problemy
środowiska lokalnego i pod tym kierunkiem idą pracownicy OPS. Ponadto wskazała,
że następuje zmiana, w związku z rozwojem, bo my jako gmina się rozwijarny i tak
jak Pan Burmistrz podkreślił jesteśmy dla wszystkich mieszkańców, a nie jak to się
potocznie mówi słynna opieka społeczna, której w Polsce nie ma od 2004 roku, bo

o
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jest pomoc społeczna i są to dwa odrębne słowa, które mają swoje znaczenie i są
bardzo istotne w realizacji zadań. OPS jest jednostką samorządu terytorialnego i od
wielu lat współpracuje z Radą Miejską i radnymi. Stw'erdziła także, że OPS jest
instytucją, która realizuje bardzo dużo zadań np. nawałnica, gdzie byli chwaleni na
szczeblu wojewódzkim, poprzez węgiel, który był w OPS wypłacany i była kontrola
NIK. Ponadto współpracują z regionalną prasą, poniewa;ż OPS jest zobligowany do
ogłoszenia informacji dotyczących tego co realizują i co wynika z przepisów
ustawowych. Zarnawiają także wszelkiego rodzaju banery, plakaty, ulotki i jest to
związane z tym, że OPS otrzymuje dofinansowanie w rarnach środków unijnych.
Projekty unijne mają swoje prawa i żądania do których nale,0 się dostosować,
począwszy od loga, a skończywszy na ogłoszeniach lokalnych. Na zakończenie jeszcze
raz podziękowała za to pytanie i dodala, że nigdy nie zapłaciła i nie zapłaci za
realizację poszczególnych zadań, poniewa?ż OPS ma szeroko rozwiniętą, mądrą,
kreatywną i zaangaż,owaną kadrę. Następnie podziękowala radnym za CUS.

Głos zabrala wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, która również
odniosła się do parkingu dla niepełnosprawnych przy przychodni ,,Doktór".
Stwierdziła, że to miejsce wskazane teraz jest dobrym miejscem, bo to miejsce o
któryrn mówił Burmistrz z tyłu nie do końca jest dobre, bo jeżeli z jednej i z drugiej
strony będzie sta?ł sarnochód to już inny samochód tarn nie 'wjedzie, bo jest tam bardzo
wąsko. Dodala, że z miejsca wskazanego teraz mieszkańcy są bardzo zadowoleni i
oczekują, żeby zrobione to było jak najszybciej.

Przewodniczący RM poinformował, że otrzyrnal odpowiedzi na wnioski z poprzednich
sesji. Odpowiedzi przesłano radnyrn za pomocą poczty elektronicznej oraz
wnioskodawcom. Dodal, że odpowiedzi te nie będą odczytane, chyba że radni wyrażą
taką wolę. Sprzeciwu nie było. I tak:

1) odpowiedż z Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w
Bydgoszczy z dnia 9 lutego 2024 roku dotyczącą skrzyżowania przy ulicy
Sienkiewicza z ulicą Targową oraz z ulicą Nowy Rynek w Sępólnie Krajeńskim.
Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 29 do protokołu,

2) odpowiedź na wniosek w sprawie rozwa?żenia propozycji zainstalowania na
pla0 miejskiej w Sępólnie Krajeńskim elementów architektury rekreacyjnej w
postaci drewnianych parasoli pokrytych trzciną wraz ze stolikarni
piknikowymi. Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 30 do protokołu,

3) pismo dotyczące przekazania wniosku o wyznaczenie miejsca parkingowego z
przeznaczeniem dla osoby niepełnosprawnej w pobliżu przychodni ,,Doktór".
Do dnia dzisiejszego brak odpowiedzi . Kserokopia pisma stanowi załącznik
nr 31 do protokołu,

Ponadto poinformował, że wniosek złożony na sesji RM przez mieszkańca w sprawie
nadmiernego zalewania wodą nieruchomości położonych w Piasecznie został
przekazany do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Bydgoszczy.

Przewodniczący RM poprosił o udzielenie odpowiedzi na wnioski z poprzednich sesji.

Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju
Gospodarczego udzieliła wyjaśnień do wniosku złożonego przez radną RM Lucynę
Pająk w sprawie osuszenia zalewanej działki przy ulicy Koronowskiej. Wyjaśniła, że
generalny wykonawca realizujący zadanie inwestycyjne polegające na budowie ulicy
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Więcborskiej dokonał oględzin sieci drenarskich. Zostało wykonane udrożnienie tych
sieci i na dzień dzisiejszy woda już nie zalega przy ulicy Koronowskiej.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa udzielił
wyjaśnień do wniosku złożonego przez radnego RM Tobiasza Świniarskiego
dotyczącego podjęcia pilnej interwencji w sprawie pochylonego drzewa na drodze
wojewódzkiej 241 relacji Sępólno-Tuchola, 24 km, 6 metr. Wyjaśnił, że sprawa ta po
wizji lokalnej przeprowadzonej wraz z drogomistrzem z Rejonu Dróg Wojewódzkich
została przekazmia do Rejonu i w chwili obecnej oczekuje się pisma, które będzie
upowa?żnialo Burmistrza do wystąpienia z projektem decyzji do RDOŚ.

Następnie IFGerownik Referatu GKR udzieli wyjaśnień do wniosku zgłoszonego przez
radnego RM Leszka Kąkola w sprawie zalegającej wody na posadzce targowiska.
Wskazał, że kwestia ta była tematem dyskusji i dialogu na ostatniej komisji. Doda?ł,
że do usuwania wody z terenu wiaty targowej jest zobowiązany ajent i z tego co
wiadomo wywiązuje się z nałożonego przez gminę obowiązku. Natomiast temat
dotyczy wody, która się gromadzi podczas opadów, które zacinają od strony otwartych
ścian. Jedyną możliwością, aby to wyeliminować jest całkowite zarnknięcie 'w'aty
targowej, która będzie miała ściany boczne.

Ponadto Kierownik Referatu GKR udzielił odpowiedzi na wniosek radnego RM Leszka
Kąkola dotyczący tego dlaczego ustawienie znaku drogowego na ulicy Studziennej
trwa już drugi miesiąc. Poinformował, że znaki stoją, łącznie z tabliczkarni jak
kierowcy mają ustawiać swoje pojazdy. Z obserwacji w przeciągu miesiąca można
stwierdzić, że niektórzy się stosują, a niektórzy kierowcy niestety nie. Dodał, że będzie
to uzupełnione jeszcze o oznakowanie poziome i wtedy prawdopodobnie policja będzie
już wyciągala konsekwencje.

Przewodniczący RM zapytal, czy są pytania do udzielonych odpowiedzi? Pyta?ń nie
było.

Następnie Przewodniczący RM zamknąl ten punkt porządku obrad i przeszedł do
kolejnego punktu.

Ad. 12. Zakończenie sesji

O godz. 13:20 związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Franciszek Lesinski
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował wszystkim za udział w sesji. Zamknął
sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim wypowiadając słowa ,,Zarnykarn LXV
sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim?.
Na tym protokół zakończono.

Sępólno Krajeńskie, dnia 18 ma?rca 2024 roku.

Protokołowała:
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